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 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
موسیقایی  مراسم  حاشیه  در 
»روایت سرباز« به سوالات تعدادی 
برخی  پیرامون  خبرنگاران  از 
از حواشی و اتفاقات این روزهای 
عرصه فرهنگ و هنر پاسخ داد. 
محمدمهدی اسماعیلی در حاشیه 
مراسم اختتامیه رویداد موسیقایی 
»روایت سرباز« و دومین جایزه 
هنری بنیاد فرهنگی هنری رودکی 
در جمع خبرنگاران به سوالات آنها 
پیرامون برخی حواشی و فعالیت های 
عرصه فرهنگ و هنر پاسخ داد. 
محمدمهدی اسماعیلی در پاسخ به 
پرسشی مبنی بر وضعیت برگزاری 
جشنواره های پیش رو تا پایان سال 
برنامه ریزی های  براساس  گفت: 
انجام گرفته ساختار جشنواره ها در 
همه بخش ها به صورت کامل برگزار 
خواهد شد. این در حالی است که 
ما در حوزه برگزاری جشنواره های 
کرونایی  روزهای  طی  هنری 

تجربه های بسیار گرانبهایی داشتیم 
که کار را برای ما آسان می کند، ولی 
به هرحال امیدواریم اتفاق خاصی در 
حوزه کرونا نیفتد و ما بتوانیم از همه 
ظرفیت های مردمی برای برگزاری 
جشنواره ها استفاده کنیم. رئیس 
شورای عالی هنر در پاسخ به پرسش 
یکی دیگر از خبرنگاران در زمینه 
سرود و توجه وزارت ارشاد در این 
زمینه تاکید کرد: ما سرود را یکی از 

قالب های مناسب هنری می دانیم که 
متأسفانه در یکی، دو دهه افت کرد، 
اما در سال های اخیر شاهد رشد 
روزافزون آن هستیم. بر همین مبنا 
در جشنواره موسیقی فجر پیش رو 
بخش ویژه ای را به سرود اختصاص 
داده ایم و امیدواریم این سیاست 
بتواند در ترویج فرهنگ سرود و 
سرودخوانی نقش مؤثری ایفا کند. 
وی در بخش دیگری از صحبت های 

خود تاکید کرد: در ماه های پیش رو 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی ۷ 
جشنواره مختلف و مهم را پیش رو 
دارد که تمامی کارها براساس جدول 
زمان بندی شده در حال پیگیری و 
برنامه ریزی است و ما در این زمینه 
هیچ مشکلی نداریم و پیش بینی 
می کنیم این رویدادهای مهم و ملی 
در بهترین شرایط ممکن برگزار 
شود. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در بخش پایانی صحبت های خود 
تاکید کرد: تا آنجا که از ستادهای 
مختلف جشنواره ها و همکارانم در 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اطلاع 
کسب کردم در بسیاری از بخش ها 
شاهد افزایش کمی آثار هستیم و 
بررسی های اولیه نشان از سطح قابل 
قبول آثار دارد. این در حالی است 
که ما در بخش بین الملل نیز شاهد 
توفیقاتی هستیم که طی روزهای 
پیش رو اطلاعات کامل تری از این 

اقدامات اطلاع رسانی خواهد شد. 

فیلم های فجر در اولویت 
اکران 14۰۲ 

 رادیوجوان صاحب 
»تماشاخانه« شد

 »تماشاخانه« رادیوجوان برنامه »ایست« 
با هدف گسترش فرهنگ تئاتر و بررسی 
نمایش های روز کشور پنجشنبه ها روی آنتن 
می رود. غزاله یراقی، تهیه کننده »تماشاخانه« 
به »مهر« بیان کرد: برنامه »تماشاخانه« به دور 
از کلیشه های معمول، مثل تمرین های تئاتر 
در یک پلاتو جریان پیدا می کند. در ابتدای 
برنامه در یک بخش نمایشی عوامل برنامه 
به صورت نمایشی هربار قصه ای را به صورت 
نمایش کوتاه بازی می کنند و پس از آن وارد 
موضوع اصلی برنامه می شویم. وی ادامه داد: 
در هر قسمت از برنامه به بررسی تئاتری که 
در آن هفته روی صحنه بوده می پردازیم و با 
گزارش های زهرا محسن زاده از آن تئاتر وارد 
مبحث اصلی برنامه می شویم. تهیه کننده 
»تماشاخانه« در مورد نحوه نقد و بررسی 
نمایش ها در این برنامه توضیح داد: ما سعی 
می کنیم از همه جهات یک نمایش را بررسی 
کنیم. در مورد موضوع و منظور خاص نمایش 
مطالعه می کنیم و از نگاه جامعه شناسی، 
روانشناسی، هنری، فرهنگی و… به آن 
می پردازیم. یراقی با اشاره به اینکه هر هفته 
یکی از فعالان و مسئولان تئاتر مهمان برنامه 
»تماشاخانه« است، گفت: سعی می کنیم 
با مهمان در مورد یکی از مسائل روز تئاتر 
کشور صحبت کنیم و از آنها قول هایی برای 
بهبود وضعیت تئاتر کشور بگیریم و تمام 
تلاشمان این است که صدای دانشجویان، 
فعالان و مسئولان حوزه تئاتر در تهران و 
شهرستان باشیم. وی تصریح کرد: در این 
برنامه سعی می کنیم تمامی تئاترهای روی 
صحنه در کل کشور را مورد توجه قرار دهیم. 
اگر به تئاترهایی که در شهرستان ها اجرا 
می شود دسترسی نداشته باشیم تا مهمان 
تلفنی ما باشند. در هر برنامه توجه ویژه ای 
روی تئاترهای دانشجویی و تئاتر کودک 
خواهیم داشت. همچنین در هفته های آتی که 
جشنواره های مختلف به ویژه جشنواره تئاتر 
فجر را در پیش رو داریم به طور ویژه به تهیه 
گزارش از تئاترهای منتخب خواهیم پرداخت. 
یراقی در پایان بیان کرد: ما می خواهیم کاری 
کنیم که در آینده ای نزدیک چه در تهران چه 
در شهرستان ها شاهد بیشترشدن تماشاگران 
تئاترها باشیم. »تماشاخانه« به تهیه کنندگی 
غزاله یراقی، با اجرای لاله اکبری، کارشناسی 
زهرا  گزارشگری  و  مهری  عاصم حاصل 
محسن زاده هر هفته پنجشنبه از ساعت 
1۷و30 روی آنتن شبکه رادیویی جوان 

خواهد رفت. 

   روح ا... سهرابی؛ مدیرکل اداره 
نظارت بر نمایش سازمان سینمایی 
گفت: اولویت اکران فیلم سینمایی 
در سال 1۴0۲ با فیلم های حاضر در 
چهل ویکمین جشنواره فجر خواهد 
بود. وی اظهارکرد: به طور طبیعی آن 
دسته از فیلم هایی که در جشنواره 
فجر شرکت نکرده باشند و یا فرصت 
چند ماهه اکران را از دست داده 
باشند در اولویت های بعدی اکران 
قرار خواهند گرفت. مدیرکل اداره 
نظارت بر عرضه و نمایش سازمان 
سینمایی؛ با اشاره به شرایط ویژه 
اکران و ضرورت برنامه ریزی برای 
مدیریت ترافیک فیلم هایی که در 
صف اکران، پیگیری و تلاش های 
سازمان  سوی  از  همه جانبه ای 
سینمایی، شورای راهبردی اکران و 
شورای صنفی نمایش طی ماه های 
گذشته صورت پذیرفت، افزود: در 
راستای حمایت از اکران فیلم های 
سینمایی، مشوق های گوناگونی از 
قبیل پخش تیزر تلویزیونی، حذف 
محدودیت زمانی اکران در صورت 
فروش و نیز، مشوق های دیگری به 
فیلم هایی که در این مقطع زمانی 
روی پرده بروند تعیین شد و آن دسته 
از آثاری که در این مدت به اکران 
رسیدند حتی الامکان از این مشوق ها 
بهره مند شدند. سهرابی بیان داشت: 
تعداد دیگری از آثار به دلیل شرایط 
خاص اجتماعی تمایلی به این مساله 
نشان نداده و فرصت مهم اکران را 
به رغم پیش بینی مشوق ها از دست 
دادند. سهرابی خاطر شان کرد: طی 
تصمیماتی مقرر شد اولویت اکران 
سال 1۴0۲ با آثار حاضر در جشنواره 

فیلم فجر باشد. 

 کارگردان نمایش »توریست« که اجرای عمومی 
خود را در مرکز تئاتر مولوی آغاز می کند، معتقد 
است که در شرایط فعلی اقتصاد تئاتر رو به نابودی 
است. ابوالفضل کریم زاده نائینی، کارگردان نمایش 
»توریست« که قرار است از 13 دیماه در سالن 
کوچک مرکز تئاتر مولوی روی صحنه برود، درباره 
روند تولید این اثر نمایشی به مهر گفت: کار تولید 
نمایش »توریست« از اوایل اردیبهشت سالجاری 
که نوشتن نمایشنامه توسط غزاله چیذری آغاز 
شد، کلید خورد. یکماه نوشتن متن طول کشید و از 
اوایل تیر تمرین های نمایشی را شروع کردیم. وی 
ادامه داد: در شهریور و مهر سالجاری چند اجرای 
خصوصی در دانشگاه تربیت مدرس داشتیم و بعداز 
آن نمایش »توریست« را برای شورای مرکز تئاتر 
مولوی اجرا کردیم که مورد تأیید شورا قرار گرفت 
و قرار شد از 13 دیماه نمایش را در سالن کوچک 

این مجموعه روی صحنه ببریم. کریم زاده نائینی 
درباره اجرای عمومی تئاتر در شرایط فعلی جامعه، 
یادآور شد: وقتی تمرین های نمایش »توریست« 
را شروع کردیم شرایط جامعه این چنین نبود. نه 
تنها ما بلکه گروه ها و دوستان دیگری که در شرایط 
فعلی آثارشان را روی صحنه می برند در بحث 
اقتصادی با مشکل مواجه هستند. این کارگردان 
جوان تئاتر تأکید کرد: عقیده شخصی من این 
است که در هر شرایطی تئاتر نباید تعطیل شود 
زیرا تئاتر ضرورت جامعه است. در شرایط فعلی 
اقتصاد تئاتر رو به نابودی است و اگر تئاتر نابود شود، 
فرهنگ، تمدن، اقتصاد و سایر بخش ها هم آسیب 
می بیند. کارگردان نمایش »توریست« در خصوص 
نحوه تبلیغات مدنظر برای جذب مخاطب این اثر 
نمایشی، اظهارکرد: خبرگزاری ها اخبار نمایش 
را منتشر می کنند و در عین حال ما هم بیشتر با 

دانشگاه ها و دانشجوها در ارتباط هستیم تا بتوانیم 
آنها را برای تماشای این اثر جذب کنیم. کریم زاده 
نائینی در پایان سخنان خود درباره وضعیت تأمین 
هزینه های مالی تولید نمایش »توریست« بیان 
داشت: یکی از دوستان به عنوان تهیه کننده و 
به صورت شخصی هزینه های تولید نمایش را متقبل 
شده است. قول هایی از اداره کل هنرهای نمایشی 
وزارت ارشاد برای دریافت تنخواه داشته ایم که بعید 
می دانم این روزها به دست مان برسد.سیدمسلم 
حجتی بازیگر، محمدامین دانافر و فروزان باقری 
دستیاران کارگردان، مرضیه احمدی منشی صحنه، 
اعظم نظری و مائده محرابی طراح صحنه و لباس، 
سبحان دهقان منشادی مدیر تولید، امیرحسین 
میرزاجانی مجری نور، سجاد مرآتی طراح پوستر، 
سامان رحمت آبادی روابط عمومی و عکاس، گروه 

اجرایی این اثر نمایشی را تشکیل می دهند. 

ابوالفضلکریمزاده:

 اقتصاد تئاتر رو به نابودی است

فریدهدریامج:
  »تئاتر« خانه اول و 

»رادیو« خانه دومم است
 فریده دریامج، بازیگر سینما، تلویزیون و رادیو، سریال 
»فقط به خاطر تو« را ماندگارترین نقشش می داند و می گوید: 
مردم هنوز وقتی مرا در خیابان می بینند »خاله بتول« 
صدایم می کنند. این بازیگر که در برنامه شامگاه یکشنبه 
»شب نشینی« حضور داشت از آغاز فعالیت خود در حوزه 
بازیگری و خاطراتش در این حوزه سخن گفت. دریامج درباره 
نحوه ورودش به حوزه سینما و تئاتر توضیح داد: من در یک 
برنامه تلویزیونی دعوت بودم و آنجا مجری برنامه مرا به این 
امر آگاه کرد که رکورد بازی در آثار سینمایی و تلویزیونی 
دارم و تاکنون بیش از 100 اثر هنری غیرتئاتری داشته ام. 
من از 13 سالگی کار تئاتر را از مدرسه آغاز کردم و آن را تا پس 
از دیپلم ادامه دادم و به دانشکده هنرهای دراماتیک رفتم و از 
آنجا لیسانس بازیگری و کارگردانی سینما و تئاتر را دریافت 
کردم. این روند همواره ادامه پیدا کرد و در سال 13۵3 
زمانی که همچنان دانشجو بودم وارد رادیو شدم که همچنان 
هم در این زمینه فعالیت دارم. اکنون در رادیو سلامت و رادیو 
نمایش همچنان فعالیت دارم. بازیگر سریال های »بانکی ها«، 
»گذر از رنج ها«، »حکایت های کمال«، »بچه مهندس« و 
»گیلدخت« سپس درباره اثر مورد علاقه اش که در آن ایفای 
نقش کرده، اظهارکرد: من در سال 13۸1 در سریالی به اسم 
»فقط به خاطر تو« برای ماه رمضان ایفای نقش کردم که 
بسیار در ذهن مردم جای گرفت. در آن سریال نقش شخصی 
به نام »خاله بتول« را داشتم و همچنان زمانی که مردم من 
را در خیابان می بینند »خاله بتول« صدایم می کنند. کار 
دیگری که بسیار دوست داشتم »عمارت فرنگی« بود. به طور 
کلی تمام کارهایم را دوست دارم و به آنها اهمیت می دهم. او 
درباره فعالیت خود در رادیو توضیح داد: من در همه جا این 
مساله را بیان می کنم که تئاتر خانه اول من است و رادیو 
خانه دوم من به حساب می آید. سینما و تلویزیون در مرحله 
بعد قرار دارند. من از دوران دانشجویی در رادیو نمایش و 
رادیو سلامت فعالیت داشته ام و با افراد بسیاری مانند خانم 
متخصص، آقای سروری نژاد، کرامت رودساز و افراد دیگری 
همکاری کرده ام. وی درباره نویسندگی و بازیگری افزود: من 
معمولا دست به قلم نمی شوم و ترجیح می دهم بازیگر باشم با 
این وجود همچنان نقش مورد علاقه خود که فکر می کنم در 
آن می توانم توانایی های خود را به نمایش بگذارم ایفا نکرده ام. 
اکنون در سنی هستم که تنها نقش مادر و مادربزرگ را 
بازی می کنم. فریده دریامج در پایان گفت: نمایشنامه تئاتر 
بسیاری کار کردم و آخرین آن »نازگل« نام داشت. اکنون 
مشغول تمرین تئاتر »شب انار« هستم که انتظار می رود 
به زودی آماده اجرا شود. همچنین دو مرتبه برنده مدال 
طلای تئاتر در سال های ۴۷ و ۴۸ شده ام و این مساله همیشه 

برای من منحصربه فرد و خاص است. 

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 تحلیف دولت »داسیلوا« در برزیل
 رئیس جمهور جدید برزیل طی سخنرانی بعداز 
مراسم تحلیف، ضمن تاکید بر مقابله با افزایش 
تسلیحات در میان مردم این کشور، گفت: تمرکز 
اصلی دولت بر پایان گرسنگی و کاهش نابرابری 
افسارگسیخته خواهد بود. »لوئیز ایناسیو لولاداسیلوا« 
به عنوان رئیس جمهور برزیل سوگند یاد کرد و قول داد 
که مسیر این کشور را برای نجات آن از گرسنگی، فقر 
و نژادپرستی، تغییر دهد. داسیلوا در مراسم تحلیف 
خود که با تدابیر شدید امنیتی برگزار شد، بیان داشت: 
»دموکراسی پیروز بزرگ در این انتخابات بود که 
بر خشن ترین تهدیدها علیه آزادی بیان غلبه کرد 
و بر فجیع ترین کارزار دروغگویی و نفرت پراکنی 
که برای تغییر نظر رأی دهندگان طراحی شده بود، 
فائق آمد.« به نوشته خبرگزاری »رویترز«، لولا بدون 
نام بردن از »ژائیر بولسونارو« رئیس جمهور پیشین 
برزیل اظهارداشت: »ما هیچ روحیه انتقام جویی علیه 
کسانی که تلاش کردند ملت را تحت تسلط طرح های 
شخصی و عقاید خود قرار دهند، نداریم؛ اما حاکمیت 
قانون را تضمین خواهیم کرد. کسانی که خطا کردند، 
پاسخگوی خطاهای خود خواهند بود.« وی سپس به 
کنگره برزیل به عنوان بزرگ ترین کشور قاره آمریکای 
لاتین رفت و دولت بولسونارو را مسئول »نسل کشی« 
از طریق عدم واکنش مناسب به همه گیری ویروس 
»کووید1۹« که بیش از ۶۸0 هزار برزیلی را به کام 
مرگ کشاند، دانسته و تاکید کرد: »مسئولان این 
نسل کشی باید بررسی شوند و نباید بدون مجازات 
بماند.« طبق این گزارش، رئیس جمهور جدید برزیل 
سپس تعهد خود را برای پایان دادن به جنگل زدایی 
در آمازون، که در دوران بولسونارو به بالاترین حد در 
1۵ سال گذشته رسیده بود و لغو سیاست های ضعیف 
دولت قبلی در زمینه اسلحه، که باعث افزایش شدید 
مالکیت سلاح شده بود، اعلام کرد. داسیلوا ضمن اعلام 
تعهد خود جهت تشکیل دولتی برای تمام مردم برزیل 
و متحدکردن کشوری که دچار دوقطبی شده بود، 
تصریح کرد: »برزیل تسلیحات بیشتری نمی خواهد، 
بلکه خواهان صلح و امنیت برای مردمش است.« وی 
طی سخنرانی برای ده ها هزار نفری که برای جشن 
گرفتن در میدان برازیلیا گرد هم آمده بودند، گفت: 
»هیچکس علاقه ای به کشوری که جنگ دائمی 
دارد، یا خانواده ای که در ناهماهنگی زندگی می کند، 
ندارد. ۲ برزیل وجود ندارد. ما یک کشور و یک ملت 
بزرگ هستیم.« به نوشته رویترز، لولا همچنین افزود: 
»دولت ما از نظر مالی محتاط خواهد بود، ولی تمرکز 
اصلی آن بر پایان دادن به گرسنگی و کاهش نابرابری 
افسارگسیخته خواهد بود. هدف ما بهبود حقوق زنان و 
نابودی نژادپرستی و میراث بردگی در برزیل است. این 

ویژگی بارز دولت ما خواهد بود.« 

درمیانهتنشهای2کره

  دومین مقام نظامی قدرتمند »کره شمالی« برکنار شد

وزیرفرهنگوارشاداسلامی:

جشنواره های فجر باقدرت برگزار می شود

کوتــــاه

 رســانه  دولتی کره شــمالی از برکنــاری دومین مقام 
نظامی قدرتمند این کشــور پــس از کیم .جونگ.اون خبر 
داد. رویترز به نقل از رســانه  دولتی کره شمالی از برکناری 
»پاک جونگ چون« دومین مقــام نظامی قدرتمند پس از 
»کیم .جونگ .اون« رهبر کره شــمالی خبر داد.  خبرگزاری 
رسمی کِی سی ان ایِ گزارش داد در نشست سالانه کمیته 
که هفته گذشته برگزار شــد، پاک نایب رئیس کمیسیون 
نظامی مرکزی حزب حاکم کارگران و دبیر کمیته مرکزی 
حزب جای خــود را به »ری.یونگ.گیــل« داد. به گزارش 
رویترز، علت این تغییر گفته نشده است. پیونگ یانگ مرتبا 
مقامات ســطح بالا را نوســازی می کند و از نشست پایان 
ســال حزب حاکم اغلب برای اعلام تغییرات در پرسنل و 
تصمیمات سیاســتگذاری عمده استفاده شده است. طبق 
این گزارش، تلویزیون دولتی کره شمالی پاک را نشان داد 
که در طول جلسه با سر پایین در ردیف اول نشسته بود، در 
حالی که سایر اعضا دستانشان را برای دادن رای به مسائل 

مربوط به پرســنل بالا برده بودند. در تصاویر بعدی جای او 
خالی بود. او همچنین در تصاویر دوشنبه از بازدید سال نوی 
رهبر کره شمالی از کاخ خورشید محل دفن پدر و پدربزرگ 
او آنجاســت، غایب بود. این در حالی است که در ماه اکتبر، 
پاک، کیم را در سفر به آنجا برای بزرگداشت سالگرد حزب 

همراهی کرده بود. کمیسیون نظامی مرکزی که خود کیم 
ریاست آن را برعهده دارد، قدرتمندترین نهاد تصمیم گیری 
نظامی کره شمالی اســت و بالاتر از وزرات دفاع این کشور 
قرار دارد. برکناری این مقام ارشــد نظامی در حالی صورت 
گرفته که کیم جونگ اون خواســتار توســعه موشک های 
بالستیک قاره پیمای جدید و زرادخانه اتمی بزرگ تر برای 
مقابله با ایالات متحده و کره جنوبی به عنوان کلید استراتژی 
دفاعی ۲0۲3 این کشور شده است. اوه گیونگ- سوپ عضو 
موسسه کره برای اتحاد ملی در سئول گفت: شعله ورشدن 
اخیر تنش بین ۲ کره بر سر نفوذ پهپادهای کره شمالی به 
آسمان همسایه جنوبی می تواند در این برکناری نقش داشته 
باشد. مقامات در سئول گفتند که کره جنوبی سه پهپاد را به 
آن سوی مرز بین دو کشور در پاسخ به این تهاجم فرستاد 
اما کره شمالی واکنشی به آن نشــان نداد که به گفته این 
کارشناس می تواند به این معنا باشد که پیونگ یانگ نتوانست 

آ نها را شناسایی کند.  

  مخالفان درون حزبی
چالش بایدن برای انتخابات 

عنوان  گذشته  سال  دو  طول  در  که  بایدن  جو   
نامحبوب ترین رئیس جمهوری دموکرات آمریکا را به 
خود اختصاص داد، برغم مخالفت بیش از ۵۷ درصد هم 
حزبی هایش، برای حضور در انتخابات سال ۲0۲۴ جدی 
است.به گزارش ایرنا، روزنامه دیلی تلگراف گزارش داد که 
»جو بایدن« رئیس جمهوری آمریکا برغم مخالفت  هم حزبی 
های خود، برای دور دوم انتخابات ریاست جمهوری در سال 
۲0۲۴ نامزد خواهد شد. این در حالی است که رای دهندگان 
دموکرات به حضور فردی جوان تر متمایل هستند و براساس 
نتایج نظرسنجی ها، ۵۷ درصد مخالف نامزدی دوباره بایدن 
بوده اند.محبوبیت بایدن به ویژه در طول تابستان به علت 
نرخ تورم بالا و نگرانی ها بر سر رکود اقتصادی که موجی 
از انتقادها نسبت به سیاست های اقتصادی وی را در پی 
داشت، افت شدیدی کرد. براساس نتایج نظرسنجی ها 
محبوبیت بایدن در ۴۴ سال گذشته از هر رئیس جمهوری 
دموکرات آمریکا کمتر است.از این رو بسیاری از هم حزبی 
های وی مخالف نامزدی مجدد رئیس جمهوری کنونی بوده 
و بر این باور هستند که این امر می توند چالشی بزرگ بر 
سر راه حزب برای رسیدن به نتیجه مطلوب در سال ۲0۲۴ 
باشد.چهل و ششمین رئیس جمهوری آمریکا درحالی خود 
را برای انتخابات ۲0 نوامبر ۲0۲۴ آماده می کند، که تنها 
چند هفته پس از برگزاری آن ۸۲ ساله می شود.به گزارش 
این روزنامه انگلیسی، احتمالا امیدواری بایدن به نامزدی 
برای سال ۲0۲۴ به دلیل عملکرد بهتر از انتظار دموکرات 
ها در انتخابات میان دوره ای ماه نوامبر است به گونه ای که 
وی خود را بهترین نامزد برای جذب آرای مستقل و کارگران 
صنعت دانسته است.یکی از اعضای پیشین کاخ سفید در 
این خصوص به تلگراف گفت: غرور و خود بزرگ بینی بایدن 
به این معنی است که او درکی از این موضوع ندارد که کار 
بزرگی انجام نمی دهد.گفته می شود اعلام نامزدی مجدد 
جو بایدن برای انتخابات ریاست جمهوری سال ۲0۲۴ در 
طول سخنرانی سالیانه وضعیت اتحادیه در کنگره، در ماه 
فوریه )بهمن( باشد.»دونالد ترامپ« رئیس جمهوری پیشین 
نیز به تازگی اعلام کرده است که به دنبال نامزدی از حزب 
جمهوری خواه برای سال ۲0۲۴ است؛ اقدامی که گفته می 
شود انگیزه اصلی بایدن برای نامزدی دوباره است.گزارش ها 
حاکی است رئیس جمهوری آمریکا همراه با همسرش »جیل 
بایدن« از اوایل ماه سپتامبر )اواسط شهریور( شروع به ملاقات 
با مشاوران برای بحث در مورد استراتژی انتخاباتی خود کرده 
اند.یکی از استراتژیست های بایدن، »مایک دونیلون« است 
که در مبارزات انتخاباتی وی برای سال ۲0۲0 نیز نقش 
کلیدی ایفا کرد.تلاش بایدن برای اعلام نامزدی در انتخابات 
سال ۲0۲۴ درحالی است که در پی انتخابات میان دوره ای 
آبان ماه، جمهوری خواهان توانستند با اختلاف اندکی اکثریت 
کنگره را بدست آورند؛ موضوعی که می تواند تصویب هرگونه 

قانونی را برای رئیس جمهوری دموکرات بسیار دشوار کند.

  نماینده ویژه روسیه در امور افغانستان 
از آمریکا خواست دارایی های مسدود 
افغانستان را آزاد کند و پیش بینی کرد 
که جامعه بین المللی طالبان را به رسمیت 
خواهد شناخت. به گزارش ایسنا، ضمیر 
کابلوف، نماینده ویژه روسیه در امور 
افغانستان در گفت وگو با روزنامه هندو با 
بیان اینکه مسکو و دیگر کشورهای منطقه 
آماده کمک به افغانستان برای مقابله 
با رشد تروریسم در این کشور هستند، 

یادآور شد که سفارت روسیه در کابل در 
ماه سپتامبر سال گذشته میلادی هدف 
حمله تروریستی قرار گرفت. او در پاسخ 
به این سوال که آیاجامعه بین المللی 
می تواند در مبارزه با تروریسم به طالبان 
اعتماد کند، گفت: در جلسه چهارم فرمت 
مسکو شرکت کنندگان بر اهمیت مبارزه 
با تروریسم در افغانستان تاکید کرده و 
با جدیت فراوان از طالبان خواستند تا 
از تبدیل شدن این کشور به مکانی امن 

برای رشد تروریسم جلوگیری کنند. 
کابلوف نسبت به تلاش های آمریکا برای 
نفوذ دوباره در افغانستان ابراز نگرانی 
کرد و گفت: اگر واشنگتن دارایی های 
مسدودشده افغانستان را که برای مبارزه با 
تروریسم در این کشور ضروری است، آزاد 
کند، کمک شایانی کرده است. این نماینده 
روسیه، طالبان را »قدرت برتر« افغانستان 
دانست که دولت موقت تشکیل داده و در 
حال فعالیت است. او گفت: اپوزیسیون های 

مختلفی از جمله گروه تروریستی داعش 
در این کشور حریف طالبان نمی شوند. 
کابلوف درباره به رسمیت شناخته شدن 
طالبان در مجامع بین المللی بیان داشت: 
این اتفاق همین حالا هم دارد می افتد. 
از  نمایندگی  به  طالبان  هیات های 
افغانستان در نشست های بین المللی و 
منطقه ای از جمله سومین نشست فرمت 
۲0۲1 حاضر شدند.  مسکو در اکتبر 

کابلوف تصریح کرد: 

ضمیرکابلوف:

جامعه بین المللی طالبان را به رسمیت خواهد شناخت

   معاون وزیر خارجه روسیه می گوید که مقامات کوزوو، 
به دنبال تشدید تنش بوده و کشورهای غربی که روی 
پریشتینا نفوذ دارند باید آن را مجبور کنند که برنامه های 
خصمانه خود را کنار بگذارد. به گزارش مهر به نقل از 
اسپوتنیک، الکساندر گروشکو، بر این باور است که مقامات 
کوزوو به دنبال تشدید تنش بوده و کشورهای غربی 
صاحب نفوذ بر آنها باید این جمهوری نیمه به رسمیت 
شناخته شده را مجبور کنند که برنامه های خصمانه خود را 
ترک کند. آلبین کِرتی، نخست وزیر کوزوو مدعی شد که 
این کشور با هدف تقویت صلح و امنیت در بالکان غربی، 
نسبت به افزایش حضور نظامی ناتو در خاکش تمایل 

دارد. او گفت: کوزوو در حال حاضر هزینه های دفاعی و 
شمار سربازان و نیروهای ذخیره خود را افزایش می دهد. 
گروشکو در واکنش به این اظهارات اظهارکرد: تحولات در 
اطراف کوزوو را به دقت و با نگرانی شدید دنبال می کنیم. 
شاهد آن هستیم که مقامات کوزوو در مسیر تشدید تنش 
گام برمی دارند و در عین حال برای ما آشکار است که آنها 
به حمایت پیدا و پنهان متولیانشان به ویژه اتحادیه اروپا و 
واشنگتن تکیه کرده اند. وی با اشاره به اینکه تمام آنهایی که 
اقدامات کوزوو را تحت تاثیر قرار می دهند، باید این کشور 
را به سوی راه حل سیاسی سوق دهند، افزود: در وهله 
اول، پریشتینا را وادار کنید تا برنامه های خصمانه خود را 

کنار بگذارد؛ برنامه هایی که سرشار از نیات بی ثبات کننده 
بالکان است. آنها را مجبور کنید که به تمام تعهدات قبلی 
خودشان پایبند باشند که از جمله آن می توان به توافق 
۲013 بروکسل اشاره کرد که براساس آن ایجاد یک حوزه 
شهری جوامع صرب به عنوان عنصر اصلی در حل و فصل 
مشکل کوزوو، الزامی است. شرایط در کوزوو همچنان 
متشنج است. صرب های ساکن شمال کوزوو دهم دسامبر 
۲0۲۲)۲۹ آذر 1۴01( در اعتراض به بازداشت چند پلیس 
صرب توسط مقامات کوزوو با ادعای جنایت جنگی و 
تروریسم مربوط به جنگ سال های 1۹۹۸ و 1۹۹۹، شروع 
به ایجاد موانع در خیابان ها و معابر اصلی کردند. صربستان 
و کوزوو در سال ۲013 با میانجی گری توافقی را برای 
عادی سازی روابط امضا کردند اما مذاکرات خیلی زود به 

بن بست خورد. 

معاونوزیرخارجهروسیه:
»کوزوو« با حمایت غرب، درصدد تشدید تنش در منطقه است

 


